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Tilstede: Håkon, Esther, Hanne, Jan, Jens, Lotte og Carsten (referent), 
Afbud: Maj-Britt, Janne og Ahmed 

01.  Godkendelse af dagsorden. 
Godkendt med udsættelse af punktet vedr. bestyrelsens forretningsorden, grundet 
kommende ændringer. 
 

02.  Valg af mødeleder og referent. 
Håkon og Carsten 
 

03.  Godkendelse af referat fra sidste møde.  
Godkendt uden kommentarer. 
 

04.  Præsentationsrunde. 
a. Jan: Nyeste bestyrelsesmedlem af de ”gamle” men også den ældste på 82 år 

og enkemand. Arbejdet 42 år som taxivognmand, og før det, 
Godhavnsdreng, men er kommet ud på den anden side. Kan af den grund 
være meget kritisk, og ønsker hele tiden at dygtiggøre sig. Engagementet i 
RFC&S stiger efterhånden som vi lærer hinanden at kende. Er mest til 
hurtige korte opgaver. 

b. Esther: er sønderjyde, gift med Peter i 44 år, og i sit tidligere ægteskab set 
hele verden. Været 40 år i Danske Bank. Kan godt lide frivilligheden, og at 
gøre noget for andre, se hvor glade folk bliver, er også frivillig på Vandværket i 
Rødovre og med i SuperBrugsens butiksråd, elsker haven, stort netværk, 
tilfreds og har det godt. Har næsten været med i RFC&S fra starten. 
 

c. Håkon: fra Nordnorge, i militæret og sendt hjem som skadet, og begyndte 
efter lidt fjumreår at lave frivilligt arbejde, primus motor på at starte Rødovre 
Folkekøkken op, faciliterer Selvhjælpsgrupper sammen med Carsten, har en 
datter på 39 selvom han selv er ”37”, og indtil i dag Forperson i RFC&S. 
 

d. Hanne: har boet i Rødovre i mange år, men også Ballerup og Hvidovre. 
Arbejdet med IT i mange år, uddannede sig som pædagog, gik tilbage til IT, 
og er nu tilkaldevikar som pædagog i Rødovre og Vanløse. Er tilknyttet Røde 
kors i Rødovre, hvor Hanne står for landsindsamlingen, er våger, og står for 
tilmeldingen til julehjælp. Sidder desuden i bestyrelsen i ejerforeningen, 
hvor hun bor og i bestyrelsen for Grundejerforeningen Irmabyen. Har to børn 
og tre børnebørn, enke siden 2017. 

e. Carsten 61 år, bosiddende i Rødovre siden 1992 
Har to børn Lea og Lau på henholdsvis 29 og 27 år 
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Har en kæreste som jeg nyder at være sammen med, hvor vi bl.a. sætter pris 
på lange havkajak- og vandreture i såvel ind- som udland. 
Primære jobbeskrivelse er pensionist, men har været ansat i den finansielle 
sektor i +25 år som intern revisor. 
Bredt sammensatte kompetencer qua min uddannelse som revisor og 
analytiske sans. 
Hovedinteresser i RFC&S, er selvhjælpsområdet, strategi og ikke økonomi 
som hovedfag. 
 

f. Jens: Har været i RFC&S’s bestyrelse siden 2014, valgt som 
kasserer/bogholder ca. i 2017, og trådte tilbage fra kassererjobbet i efteråret 
2023, pga. sygdom, nu går det godt igen. Har desuden været tovholder for 
selvhjælpsgruppe for stres ramte igennem 3 år. Flyttede til Rødovre i 1991, 
gift for anden gang, en søn fra første ægteskab, to bonus døtre og tre 
børnebørn, og er, blandt meget andet, som aktiv i bestyrelsen blevet god til 
det med pandekager.  
 

g. Lotte: har været centerleder i RFC&S et års tid. Datter af pædagogfamilie og 
har selv taget en kandidat i pædagogik og psykologi. Mor og far 
videreuddannet sig i henholdsvis psykologi og jurist, og Lotte ligger lidt 
derimellem. Lotte går op i trivsel for medarbejdere og frivillige, gode 
arbejdsgange, optimering så alt går nemmere, og elsker at udvikle, men ikke 
så god til økonomien, så der kræves lidt hjælp. Gift med Kristoffer, som er 
frisør, lige flyttet til Søborg. Har rejst rigtigt meget, i alt til ca. 60 lande, udført 
frivilligt arbejde i eks. Uganda. Arbejdet i Kræftens bekæmpelse som 
seniorprojektleder i knap 7 år, hvor Lotte primært har haft med frivillige at 
gøre, hvor hun stod for landsdækkende solkampagne og kampagne til 
begrænsning af alkoholindtaget hos børn og unge. 
 
 

05.  Konstituering af bestyrelse og økonomiudvalg. 
Håkon og Carsten blev enstemmigt valgt som henholdsvis Forperson og 
Næstforperson. Carsten gjorde opmærksom på, at der ikke sidder en Forperson i 
Carstens mave, og er dermed ikke afløser for Håkon i tilfælde af, at Håkon stopper 
som Forperson. 
 
Hanne påtog sig kassererposten, og Britta (ny frivillig) har lovet at tage sig af 
bogholderidelen. Dette blev godkendt med STOR applaus. Samtidig blev det 
fastslået at RFC&S fastholder økonomiudvalget til støtte for det nye set up. Lotte 
indkalder til det første møde for at sætte ændringerne op i bestyrelsens 
forretningsorden. 
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06.  Gennemgang af forretningsorden. 
Udsættes til næste møde. 
 

07.  Meddelelser fra Forperson, leder og bestyrelse. 
Håkon: Fra den 28/5- 4/6 holder Håkon ferie, så der skal helst findes en, der har 
opgaven med at være den talende overfor evt. interesserede på Store Cykeldag. 
 
Lotte: Der er tre ansatte, en projektansat Mette M (to dage om ugen), og en 
administrativ medarbejder Mette (12 timer om ugen), samt Mikael og Lis, der er på 
kontoret henholdsvis en og to dage om ugen. Snart starter Lone, som har lovet at 
stå for at holde RFC&S’s lokaler ”salgsklare”. Endvidere kommer Rikke i praktik en 
måned, hvor Rikke skal hjælpe Mette M. med udvikling af tilbud til medlemmerne, 
Rikke ser frem til at komme til at arbejde med frivillighed.  
 
Fundraising; der er sendt flot ansøgning, om 500 t.kr. til Spar Nord. Der er snart 
møde med Sundhedscentret, om ansøgning af en tørre pulje hos Tryg Fonden. 
RFC&S er ligeledes prækvalificeret til 60 t.kr. hos VelLiv. Noget falder forhåbentlig 
på plads snarest og noget først senere. Endelig afventer der svar på allerede 
afsendt §18 ansøgning. 
 
RFC&S er kommet med på Vinduespudserordningen i Broparken, ruderne pudses 
nu to gange årligt. 
 
Forårskonferencen, dejligt at flere deltager fra RFC&S, og Lotte taler med 
udgangspunkt i informationen givet på Repræsentantskabsmødet, vedr. hvad er der 
sket, hvad sker lige nu og hvad sker der fremadrettet. 
 
Der skal holdes møde med AOF (kultur og fritid) om deres brug af RFC&S’s lokaler.  
 
Navneskiftet fra Rødovre Frivilligcenter til Rødovre Frivilligcent og Selvhjælp 
arbejdes der videre med, indtil det kommende repræsentantskabsmøde i 2025, 
idet navneskiftet skal stadfæstes i vedtægterne. Det undersøges p.t. om vi kan 
håndtere det på denne måde, eller der skal indkaldes til ekstraordinært 
repræsentantskabsmøde. 
 
AP-Udvalget: Jens orienterede om, at Store cykeldag (under planlægning) skal 
håndteres den 2/6. Lotte har talt med udvalget om synlighed, og foreslår, at 
udvalget kommer på hjemmesiden, hvilket alle var enige om er en god ide. Der kom 
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også forslag om at Økonomiudvalget bliver synliggjort på hjemmesiden, hvilket 
afventer indtil det nye kasserer/bogholder/økonomiudvalg set up er kommet på 
plads. 
 
 

08. Nyt om økonomi. 
1. Underskrift af Revisionsprotokollat. 

Blev underskrevet af den gamle bestyrelse, da vi glemte at skrive under 
sammen med regnskabet den 20/3 2024. 
 

2. Budgetopfølgning pr 30/4 2024 
Carsten gennemgik budgetopfølgningen i overordnede termer, og gjorde bl.a. 
rede for, at nogle poster på kontoniveau er underopdelt i specifikationer, f.eks. 
konto 1325 RFC Aktiviteter og Events, uden denne underopdeling går igen i 
kontoplanen. Dette for at det er nemmere at følge op på, hvad der er 
budgetteret til. Endvidere, blev der gjort rede for, at bogholder og revision står i 
nulomkostning p.t. hvilket skyldes, at revisors honorar var hensat som skyldig 
31/12 (er betalt), og at bogholder endnu ikke har sendt første regning i 2024. 
 
Der var ikke yderligere spørgsmål til den på forhånd rundsendte 
budgetopfølgning. 
 
 

09.  Evaluering af Repræsentantskabsmøde. 
Første bestyrelsesmødedato bør sendes ud til bestyrelsesmedlemmer som evt. 
ikke er tilstedeværende på repræsentantskabsmødet hvor første mødedato aftales. 
 
Der var enighed om, at det var et godt og informativt repræsentantskabsmøde, 
Hanne gik oplyst hjem, da hun ikke kendte til RFC&S inden fremmødet på 
Repræsentantskabsmødet. 
 
Der blev drøftet de kritikpunkter, der havde været vedr. hvem der bestemmer i 
RFC&S, er det de frivillige, eller de ansatte der bestemmer i RFC&S. Det er entydigt 
de frivillige, der sidder i bestyrelsen der bestemmer, men det er primært de ansatte, 
der fører bestyrelsens beslutninger ud i livet. 
 
Enighed om at det var godt, at der var en god præsentation af hvad RFC&S har 
arbejdet med, arbejder med p.t. og hvad der kommer i fremtiden. Det blev drøftet, 
om der fremadrettet bør være et trækplaster til at trække flere medlemmer til huse. 
Det kunne eks. være fremtidige deltagere fra selvhjælpsgrupperne. Dette for i 
fremtiden at tiltrække andre end dem der sædvanligvis møder op. 
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Et andet forslag til at tiltrække flere kunne evt. være en halv time før mødestart, 
hvor medlemmerne kan få hjælp til specifikke emner. 
 
Hvornår er nok, nok. Hvor længe skal en vedvarende/uforandret kritik have lov til at 
fortsætte. Vi skal i bestyrelsen have en snak om, hvordan dette håndteres for at 
undgå, at der opstår et dårligt miljø for ansatte, frivillige i sekretariatet og de 
frivillige i bestyrelsen. En måde kunne være en proces til fastsættelse af RFC&S’s 
værdisæt / kodeks for hvordan vi håndtere hinanden på helt generelt. Et mål herfor 
kunne være en præsentation på næste års Repræsentantskabsmøde. 
 

10.  Forslag til årets mødedatoer. 
 De foreslåede bestyrelsesmøder blev vedtaget. Afholdes som vanligt onsdage fra 
kl. 15 – ca. 17 med efterfølgende let spisning. 
 

11.  Eventuelt. 
Lokale situationen er endnu ikke afklaret, idet det er uvist, hvad der skal ske med 
hjemmeplejens lokaler i Broparken. 
 
Der blev gjort opmærksom på, at bestyrelsesmødereferater offentliggøres på 
hjemmesiden og forretningsudvalgsmødereferater sendes ud til bestyrelsen 
sammen med indkaldelsen til bestyrelsesmøderne.  

  

 
 


